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Protokół Nr LI/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 25 września 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live  

Ad 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

          Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy, sołtysów i wszystkich obecnych na sali.  

Ad 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

          otwarcia obecnych jest 13 radnych w związku z tym rada jest władna  

do podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

Ad 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad.  

         Radni nie występowali z wnioskami do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr L/2023 z dnia 14 sierpnia 2023 r. z sesji Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał z sesji z dnia 14 sierpnia 2023 r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki w drodze 

bezprzetargowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet 

dla radnych Gminy Pierzchnica  oraz zwrotu kosztów podróży. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia zasad wypłaty diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Pierzchnica. 

13. Wolne wnioski. 

 

Ad 4.Przewodnicząca rady stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu z poprzedniej  

         sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu. 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live
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Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych i za głosowało 13 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 5.Przewodnicząca rady poprosiła Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji  

         uchwał ostatniej sesji.  

Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie występowali w sprawie przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad 6.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian  

           w budżecie Gminy na rok 2023. Poinformowała, że do projektu uchwały jest 

autopoprawka Burmistrza, która radni przed rozpoczęciem sesji otrzymali. Projektem uchwały 

zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika 

Miasta i Gminy o krótką informację na temat wprowadzanych zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 5 150 614,00 zł oraz zwiększa się plan wydatków 

budżetowych o kwotę  4 150 614,00 zł.  

Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan 

dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków 

do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2023 roku, w 

załączniku Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2023 r., w załączniku Nr 5 Plan przychodów i 

rozchodów budżetu w 2023r., w załączniku  Nr 6 Dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego w 2023 r., w załączniku Nr 7 Dotacje podmiotowe w 2023 roku i w załączniku 

Nr 8 Dotacje celowe w 2023 roku. Autopoprawką wprowadza się dofinansowanie dla OSP 

Pierzchnica w kwocie 400 zł na zakup pomy dla OSP. Poinformował, że dochody są większe o 

1 mln zł od wydatków co powoduje, że zmniejsza się przychody o ta kwotę z kredytu. Podjęta 

została decyzja o zaciągnięciu kredytu o 1 mln zł mniej niż planowano. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy  

na rok 2023 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/43/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2023 została podjęta jednogłośnie. 

Ad 7.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian  

           w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na 

lata 2023-2040. Poinformowała, że projektem uchwały zajmowała się komisja budżetowa, 

która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o krótką informację o 

wprowadzanych zmianach. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian  wprowadzonych przed chwilą 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zarządzeń wydanych przez Burmistrza  

od ostatniej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Omówił zmiany, które dokładnie 

wyjaśnione są w objaśnieniach do wieloletniej prognozy finansowej określonych załącznikiem 

Nr 3 do projektu uchwały.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 w związku z 

tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/44/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 została podjęta jednogłośnie. 

Ad 8.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy  

         finansowej dla Powiatu Kieleckiego. Poinformowała, że projektem uchwały zajmowała 

się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Burmistrza o krótką 

informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy inwestycji drogowej, która jest w 

tej chwili realizowana w Pierzchniance w kierunku Ujen. Wartość inwestycji po przetargu 

wynosi prawie 1 200 tys. zł z tego 20% po stronie gminy wynosi dofinansowanie. Dotacja 

wynosi 60% i po 20% finansuje powiat i gmina. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Kieleckiego w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 
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Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Kieleckiego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/45/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego została 

podjęta jednogłośnie. 

Ad 9.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody   

          na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Poinformowała, że projektem 

uchwały zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Burmistrza o krótką informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że jest to nieduża działka na osiedlu o powierzchni 214 m2, 

która samodzielnie nie stanowi wartości, nie można się tam budować. Jest tylko problem, bo 

są tam śmieci wysypywane. Właściciel sąsiedniej działki zwrócił się, że chciałby tą działkę 

kupić. 

Na pytanie radnego Piotra Cendrowskiego, w którym miejscu konkretnie ta działka się 

znajduje Burmistrz opisał położenie działki. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej w związku z tym przewodnicząca rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/46/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej została podjęta jednogłośnie. 

Ad 10.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody   

          na odpłatne nabycie nieruchomości. Poinformowała, że projektem uchwały zajmowała 

się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Burmistrza o krótką 

informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że chodzi o działkę, która bezpośrednio sąsiaduje  z 

parkingiem przy cmentarzu, jest bez dojazdu, sąsiaduje z działką gminy, jest wąska o 

powierzchni 12 arów, są tam mokradła i powiększy działkę gminy. Właściciel tej działki zwrócił 

się z deklaracją, że sprzeda te 12 arów za 6 tys. zł.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie nieruchomości w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/47/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad 11.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

            w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Gminy Pierzchnica oraz zwrotu 

kosztów podróży. Poinformowała, że projektem uchwały zajmowała się komisja budżetowa, 

która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że sprawa dotyczy uchylenia zapisów, które mówiły o 

potrącaniu diet z tytułu jeśli radny i druga uchwała dotyczy sołtysów był na zwolnieniu 

lekarskim. Pojawiły się nowe wytyczne, interpretacja ministerstwa która mówi że nie ma takiej 

konieczności żeby to potrącać. Skoro nie ma takiej konieczności to nie zamierza się bawić w 

śledczego i dochodzić czy ktoś jest na zwolnieniu czy nie i uchyla się te przepisy, które  mówią 

o potrącaniu diety za zwolnienia lekarskie. Pozostają tylko potrącenia za nieobecność na sesji 

bądź na posiedzeniu komisji, natomiast czy ktoś choruje czy nie to nie będzie się w to wnikać. 

Powiedział, że jeden projekt dotyczy radnych i drugi dotyczy sołtysów. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Gminy Pierzchnica oraz zwrotu kosztów podróży 

w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Gminy Pierzchnica oraz zwrotu kosztów podróży 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/48/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla 

radnych Gminy Pierzchnica oraz zwrotu kosztów podróży została podjęta jednogłośnie. 

Ad 12.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

            w sprawie ustanowienia zasad wypłaty diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Pierzchnica. Poinformowała, że projektem uchwały 

zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Burmistrza omówił ten 

projekt w poprzednim punkcie   

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustanowienia zasad wypłaty diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 
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pomocniczych Gminy Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustanowienia zasad wypłaty diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy Pierzchnica stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr LI/49/2023 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia zasad wypłaty diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Pierzchnica 

została podjęta jednogłośnie. 

Ad 13 Wolne wnioski. 

 Przewodnicząca przedstawiła pismo Międzywojewódzkiego Cechu Kominiarzy z 

siedzibą w Tarnowie dotyczące organizacji czwartej edycji Kampanii Społecznej „Sadza płonie. 

Czad zabija. Żyj.” Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Powiedziała, że radni i 

sołtysi otrzymali materiał w tej sprawie. 

 Sołtys Monika Pawlik zwróciła się o wystąpienie do powiatu w sprawie przyklejenia 

czerwonych pasów bezpieczeństwa przed zakrętem jak jedzie się od Chmielnika między 

cmentarzem a kościołem. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski zgłosił, że na skrzyżowaniu ulicy Błońskiej z ulicą Jana 

Pawła II mieszkańcy zgłaszają wycięcie krzaków żeby było bezpieczniej i była lepsza 

widoczność. 

 Radna Malwina Wrona zapytała jak wygląda sytuacja z boiskami przy szkole bo jest 

częściowo zrobione a połowa jest rozkopana. Zapytała jak przedstawia się sprawa montażu 

odnawialnych źródeł energii na terenie gminy. 

 Radny Piotr Cendrowski zapytał Burmistrza kiedy upływa termin na zgłaszanie 

wniosków do budżetu. 

Burmistrz odpowiedział radnemu, że termin na składanie wniosków do budżetu upływa  

30 września.  

 Sołtys Ryszard Bryk zapytał o śmieci zakopane między Osinami a Ujnami, które od kilku 

lat tam leżą jak się sprawa przedstawia, bo mieszkańcy zgłaszają, że ktoś dosypał w to miejsce 

nowych śmieci. 

Na zgłoszenia odpowiedzi udzielił Burmistrz: 

 Odnośnie pasów bezpieczeństwa poinformował, że było takie pismo i były deklaracje, 

że coś w tej materii zrobią. Powiedział, że pismo zostanie ponowione żeby podjęli działania ale 

z jakim skutkiem to nie obiecuje. 
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 Odnośnie krzaków w ulicy Błońskiej zostanie sprawdzone to i ewentualnie jak będzie 

w pasie drogowym to zostaną krzaki wycięte. 

 Sprawa boiska to oddany został do użytkowania Orlik – boisko do siatkówki, 

koszykówki i do piłki nożnej. Na drugiej części przewidziane jest miasteczko ruchu drogowego 

i zgodnie z harmonogramem robót ma być wykonane do maja przyszłego roku. Odnośnie 

odnawialnych źródeł energii to zadanie jest w trakcie realizacji, umowa na wykonanie jest do 

końca roku. Firma ma trochę opóźnień, ale powinna się wyrobić. Te duże odnawialne źródła 

są zamontowane  na oczyszczalni, na ujęciu wody w Pierzchniance i w Wierzbiu. Mają 

wchodzić na szkoły i świetlice. Raczej w tym roku to się niewiele skorzysta ale od wiosny będą 

istotne korzyści. 

 Odnośnie śmieci, które zostały zakopane na gruntach w obrębie geodezyjnym Czarna 

poinformował, że cały czas jest prowadzone postępowanie w sprawie wydania decyzji o 

usunięciu dla właściciela tych odpadów. Była już jedna decyzja dla właścicieli gruntów, było 

odwołanie, kolegium odwoławcze uchyliło decyzję i skierowało do ponownego rozpatrzenia. 

W tej chwili przygotowywany jest materiał do wydania decyzji na firmę, którą schwytano na 

kopalni. Jest podejrzenie, że jest podobny rodzaj odpadów i, że to firma ta jest właścicielem 

odpadów. Firma jest w upadłości jest tam syndyk i wszystko wskazuje na to, że gmina w trybie 

decyzji zastępczej będzie musiała na własny koszt zutylizować zakopane odpady. Mówił, że 

przygotowywane jest zapytanie o rozeznanie rynku ile to będzie kosztować. Szacuje się, że od 

1 mln zł do 2 mln zł będzie to kosztować. Powiedział, że na razie nie słychać  

o dofinansowaniach rządowych na takie działania. Jest to poważna kwota i można sobie 

wyobrazić ile można by zrobić inwestycji w gminie za takie pieniądze. 

 Sołtys Ryszard Bryk zapytał kto jest właścicielem tego miejsca gdzie wysypane są 

śmieci. 

Burmistrz odpowiedział, że właścicielami są prywatne osoby. 

Sołtys sugerował żeby w tym miejscu zainstalować jakąś fotopułapkę żeby nie były 

dosypywane śmieci. 

Burmistrz powiedział, że pojedzie tam pracownik żeby zobaczył czy tam rzeczywiście coś 

dosypano.  Powiedział, że najprawdopodobniej gmina będzie to musiała sprzątnąć, bo 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska się już tym interesował przysyłali ponaglenie 

żeby to sprzątnąć. Mówił, że zwlekał z tym, bo sądził, że będą jakieś rządowe pieniądze to 

łatwiej byłoby sprzątnąć jak byłoby dofinansowanie chociaż z 80%. 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział  

i zamknęła pięćdziesiątą pierwszą sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy.  

Sesja zakończyła się o godzinie 13.10. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółował: 

S. Kielesiński 

Przewodnicząca Rady 

       (-) Maria Łopatowska 


